
                                                                                                                                                                                                                                                                                                     

ROMÁNIA 

HARGITA MEGYE 

GYERGYÓÚJFALU KÖZSÉG HELYI TANÁCSA 

 

Ikt. Szám: 1738/2024 

 

JEGYZŐKÖNYV 
 

Jelen jegyzőkönyv a 2024. május 30-án, 20:00 órai kezdettel tartott, rendes 

tanácsülés alkalmával került felvételre.  

Az üléselnök, Bálint Attila tanácsos úr megállapította, hogy a Helyi Tanács 

összehívása a Közigazgatási Törvénykönyvről szóló, 2019/57-es Sürgősségi 

Kormányrendelet 133-as, 134-es, 135-ösés 196-oscikkelyének előírásai szerint, 

a 2024/99-es számú Polgármesteri rendelkezés értelmében került 

összehívásra, határozatképes. 

Az ülésen a következő tanácsosok vesznek részt: 

1. Bálint Ștefan-Tibor 

2. Bálint Attila 

3. Elekes József 

4. Elekes Szabolcs 

5. Gál Katalin 

6. Jakab Attila 

7. Kovács Ernő 

8. Kovács Levente 

9. Mihálydeák Ervin 

10. Nagy Ervin 

11. Sajgó Rita 

12. Szabó Ágoston-Attila 

 

A gyűlésről igazoltan hiányzik Kovács Attila alpolgármester úr, Bartalis 

Csaba és Marthy Barna tanácsos urak. 

A gyűlésen jelen van Egyed József polgármester úr és Kovács Ileana-Éva, 

a község jegyzője.  

A tanácsülés teljes egészében videófelvételre kerül. A gyűlés magyar 

nyelven zajlik.  

Az üléselnök, Bálint Attila megállapította, hogy a tanácsülést a törvényi 

előírásoknak megfelelően hívták össze, üdvözli a jelenlévőket és megnyitja 

Gyergyóújfalu Község Tanácsának rendes ülését. 



 

Az írásos meghívó alapján ismerteti a tárgyalandó négy napirendi 

pontot egy kiegészítéssel: 

1. 42/2024. számú Határozattervezet Gyergyóújfalu Község alapító tagként 

való társulásáról Gyergyószentmiklós Municípiummal, Gyergyóalfalu, 

Gyergyócsomafalva és Gyergyószárhegy Községekkel a GYERBUSZ – 

HARGITA KÖZÖSSÉGI FEJLESZTÉSI EGYSÜLET létrehozása 

érdekében 

2. 43/2024. számú Határozattervezet a 37/2024-es Határozat módosítására 

3. Gyergyóújfalu Község Képviselőtestülete előző ülései jegyzőkönyvének 

jóváhagyása  

4. Folyó ügyek 

 

Kiegészítés:  

- 44/2024-es számú Határozattervezet a Gyergyóújfalu Község 2024-es 

Költségvetésének módosítására 

  

Az üléselnök javasolja, hogy a kiegészítést a folyó ügyek előtt tárgyalják, 

majd felkérdezi a jelenlevőket, hogy valakinek javaslata, hozzászólása van-e a 

napirendi pontok sorrendjével kapcsolatban. Szavazásra bocsátja a napirendi 

pontokat, a Képviselő Testület 12 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül fogadta el.  

Az ülés folytatódik a napirendi pontok tárgyalásával.     

 

1. 42/2024. számú Határozattervezet Gyergyóújfalu Község alapító 

tagként való társulásáról Gyergyószentmiklós Municípiummal, 

Gyergyóalfalu, Gyergyócsomafalva és Gyergyószárhegy Községekkel 

a GYERBUSZ – HARGITA KÖZÖSSÉGI FEJLESZTÉSI EGYSÜLET 

létrehozása érdekében 

Egyed József: Egy hónapja volt Gyergyószentmiklóson egy közös 

megbeszélés az érintett polgármester urakkal, ismertették a projektet. A 

Testület tud róla, hiszen a szándékot valamikor elfogadtuk. A GYERBUSZ 

gyakorlatilag a medencét körbejáró elektromos buszokkal való közlekedést 

jelenti, ezt kellene valamilyen szinten bevezetni a közösségbe. Meg kellene 

vásárolni a buszokat és kiadni ezt a szolgáltatást valakinek közbeszerzésen 

vagy direkt módon. A működését majd a Fejlesztési Társulás el fogja dönteni 

a Testületekkel közösen, egyelőre létre kell hozni a Fejlesztési Társulást, az 

ADI-t, amibe minden egyes Községnek 5.000 lejes alapító tőkével kell 

beszállni, ezt kell a Testületnek elfogadnia. A további lépésekről majd fogjuk 



a Testületet értesíteni, és majd döntést fognak hozni, ugyanis ennek lesznek 

gazdasági vetületei is. Hiába, hogy elektromos buszokról beszélünk, de 

vannak fogyó anyagai, vannak adminisztrációi, vannak dolgozói, és ennek 

egy részét valamilyen szinten kell majd finanszírozni, ami nem jön be a 

szolgáltatásnak a díjazásából.  

Bálint Attila: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, megkérem az 

összes szakbizottságot véleményezzék a határozattervezetet. 

Gál Katalin: A Gazdasági szakbizottság pozitívan véleményezte a 

határozattervezetet.  

Elekes Szabolcs: A Munkaügyi szakbizottság is pozitívan véleményezte a 

határozattervezetet.  

Gál Katalin: A Szocio-kulturális szakbizottság is pozitívan véleményezte a 

határozattervezetet. 

Kovács Ernő: A Mezőgazdasági szakbizottság is elfogadta a 

határozattervezetet.    

Bálint Attila: Kérem a Testületet szavazzanak, ki ért egyet, hogy a 

határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 12 igen 

szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 

határozattervezetet. 

          

2. 43/2024. számú Határozattervezet a 37/2024-es határozat módosítására 

Kovács Ileana-Éva: A 37-es Határozattal elfogadta a Tanács a gázhálózat 

létrehozása megnevezésű beruházásnak a végleges költségvetését, ennek van 

egy specifikus melléklete, a 2.2-es melléklet, amelyben a Minisztérium 

módosításokat kért, 2.400 lej nem talált a Költségvetéssel, ez ki volt javítva a 

40-es Határozattal, de még utána is jeleztek egy módosítást, a betáplálásnak a 

kiválasztását. Muszáj egyik fajtát kiválasztani, ami azt jelenti, hogy nálunk 

nyomáscsökkentő állomással lesz megoldva. A két módosítás van újra 

javasolva, és a 40-es Határozat visszavonásra van javasolva.      

Bálint Attila: Megkérem a Gazdasági szakbizottságot véleményezze a 

határozattervezetet. 

Gál Katalin: A Gazdasági szakbizottság elfogadta a határozattervezetet.  

Bálint Attila: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem a 

Testületet szavazzanak, ki ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a 

formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 12 igen szavazattal, tartózkodás és 

ellenszavazat nélkül fogadta el a határozattervezetet. 



3. Gyergyóújfalu Község Képviselőtestülete előző ülései 

jegyzőkönyvének jóváhagyása 

Bálint Attila: Kérdezem Testület tagjait valakinek észrevétele, kiegészítése a 

jegyzőkönyvvel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem a Testületet, 

szavazzanak, ki van amellett, hogy az előterjesztett formában elfogadjuk a 

jegyzőkönyvet? A Helyi Tanács 12 igen szavazattal, tartózkodás és 

ellenszavazat nélkül fogadta el a jegyzőkönyvet. 

 

4. 44/2024-es számú Határozattervezet a Gyergyóújfalu Község 2024-es 

Költségvetésének módosítására 

Egyed József: Az idén a község a 6%-os leosztásból a kérelmet a tekerőpataki 

tűzoltószertár felújítására tette le, 600.000 lejt kértünk. Hargita Megye 

Tanácsának jóvoltából ez úgy néz ki meghallgattatott és ezt a finanszírozást 

megkapta a közösség. Ez a 600.000 lej igazából a tűzoltószertár teljes 

rehabilitációjáról szól. Több probléma van ott, a tervezés elindult. Az első az 

volt, hogy kérés szerint, ahogy kérték a tűzoltók, azt szerették volna, hogy a 

felső szintet emeljék meg tárgyalóteremnek, ezt sajnos nem lehet a 

műemlékzóna miatt, ott kimondottan tiltás van, mivel minden egyes emelés 

kitakarja a műemléket. A Testület szeretné még ott a teret szilárdburkolattal 

ellátni, de sajnos jelenleg az a tér telekkönyvileg nincs tisztázva, ugyanis a 

Testületnek, ami területe van az be van telekkönyvezve, ami az épület alatt és 

mellett van, a többi területet sajnos telekkönyvileg nem nagyon tudjuk 

megoldani, dolgozunk rajta, de nem tudjuk, hogy fog ez sikerülni. A cél az, 

hogy felújítsuk az épületet és átadjuk az Önkéntes Tűzoltóknak. A tervezés és 

az engedélyeztetés ahogy megjön, ami nem lesz gyors folyamat, hiszen A 

kategóriás műemlékről beszélünk, de azt hiszem az idén építkezés kellene 

legyen.        

Bálint Attila: Megkérem a Gazdasági szakbizottságot véleményezze a 

határozattervezetet. 

Gál Katalin: A Gazdasági szakbizottság elfogadta a határozattervezetet.  

Bálint Attila: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem a 

Testületet szavazzanak, ki ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a 

formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 12 igen szavazattal, tartózkodás és 

ellenszavazat nélkül fogadta el a határozattervezetet. 

 

5. Folyó ügyek 

Egyed József: Sikerült a katasztertől elhozni birtokleveleket, van több mint 

300 darab birtoklevél, ami kiosztásra szorul, arra kérem a közösséget, hogy aki 



tudja, hogy dokumentáció volt letéve, az jöjjön ide és vigye el a birtoklevelét, 

hiszen gondolom mindenki várja, hogy ez meglegyen. Több mint 300 

birtoklevél van nálunk, amit szeretnénk minél hamarabb kiosztani.   

Gál Katalin: Köszönöm a kilyénfalvi játszótérre az új elemek felhelyezését, az 

lenne a kérdésem, hogy indult-e el a kamerák felszerelésének a folyamata, 

vagy született-e valamilyen konkrét elképzelés?  

Egyed József: Kértünk egy árajánlatot, kétféle elképzelés van, az egyik az, 

amikor oda csak vevőkamerát teszünk, vagy amikor bekötjük vagy az 

iskolához, vagy a közösségi házhoz. Erre várjuk az árajánlatot, azt szeretnénk, 

hogy július környékére ez meg tudjon történni. Két darab kamerát kértünk, 

kettőt szeretnénk a játszótérre és szeretnénk még egyet a közösségi térre, az 

emlékmű környékét szeretnénk figyelni, mert ott is elég sok rongálás történt 

az utóbbi időben. Itt az a kérdés, hogy állandó online rendszert építsünk-e, 

akkor be kell kábelezni, vagy simán csak felteszünk, amik vesznek és utána 

kártyával kell kivenni és visszanézni, majd a Testület eldönti melyiket kell 

választani.  

Gál Katalin: Januárban a költségvetéskor megszavaztuk a kilyénfalvi 

kultúrházba a függönyöknek a cseréjét, erre mikor fog sor kerülni?    

Egyed József: Utána nézünk, az aktuális negyedévben belefoglaltakat 

szoktam venni, valószínűleg azért nem került erre sor eddig.  

Szabó Ágoston-Attila: A Csomafalvi úton, az alszegi úttal szemben a tükör 

össze van törve, nincs tükör, annak a cseréjét lehet-e eszközölni? 

Egyed József: Vásároltunk táblákat és tükröket, szólok az alpolgármester 

úrnak, hogy szereltesse fel.  

Nagy Ervin: A megnövekedett kamionforgalom miatt igény lenne egy új 

tükörre Kilyénfalván, ebben a Hivatal tud-e segíteni? 

Egyed József: Igen, megnézzük a helyszínt és ha lehetséges akkor teszünk. 

Elekes Szabolcs: A lakók örülnek, hogy elkezdődött az aszfaltozás, viszont 

érdeklődnek, hogy nem lehetne-e gyorsítani a folyamatot, mivel nagyon lassú 

a haladat és a földmunkák után már várják a kövezést.  

Egyed József: Az igazság az, hogy jött egy csapat, aki felszedett mindent, 

utána kellett volna jöjjön a kövező csapat, utólag kiderült, hogy adtak nekik 

máshol is munkát, így egyszerre több helyszínen is dolgoztak egy kicsit. Az 

„Anghel Saligny” programoknál a fizetés utólag történik, ezt a cégek tudják, 

így nehéz őket bárhogyan motiválni. Most azt ígérték, hogy a héten ezt 

befejezik, ma reggel be volt hívatva az igazgató úr, újra tárgyaltuk és azt 

ígérték, hogy most két csapattal nekifognak és addig nem mennek el, amíg 

mindenhova nincs lerakva két réteg kő. Türelmet kérek ehhez a beruházáshoz, 

nem úgy halad ahogy szeretnénk, de csak a végére érünk.  



Sajgó Rita: A központi játszótéren beleférne egy kis felújítás? Nagyon 

veszélyes az összekötő rész, ahol át kell menjenek a gyerekek, hiányoznak 

deszkák, szintén ott a rugós hintaló van nagyon elromolva. 

Egyed József: Azokat a rugós játékokat leszereltük, 8.000 lejt kértek érte, nem 

éri meg ezt megvenni. Gyakorlatilag, amit Kilyénfalván is felszereltünk, ez 

egy összetetteb fitneszeszköz, 7,500 lejes ajánlatot adtak darabjáért, plusz áfa. 

Ez úgy volt, hogy a háromnak az anyagát leméreteztük, lerendeltük, 

megcsináltattuk mi, összesen került 10.000 lejbe. Kilyénfalván már fel van 

szerelve, Újfaluban egyet gondoltam a focipályához, a másikat valahová a 

központra szeretnénk. Alszegbe a parkba meg van rendelve a kerítés, mivel új 

kerítést fogunk tenni. Vannak még vásárolva padok, amiket az iskola elé 

teszünk és biciklitartókat is rendeltem az iskolához, mert nagyon sok gyerek 

jár biciklivel. Ezek vannak jelenleg folyamatban, de megnézzük a játszóteret 

is. Az a probléma ott, hogy szinte teljes egészében ki kellene cserélni az 

egészet. Kilyénfalván rendbe tettük, itt is sort kerítünk rá.  

Sajgó Rita: Fehérpatakon az átjáró úgy marad?  

Egyed József: Azt nem mi készítettük, hanem a kivitelező cég, hogy a gépek 

tudjanak könnyebben kifordulni. Nem gondoltuk még át, hogy mi fog ott 

történni.  

Mihálydeák Ervin: Említettem a polgármester úrnak, hogy a Selymékről 

kivezető gazdasági út járhatatlan, felásták a kijáratot, a használata meg van 

szűnve, ez nem került megoldásra. Ugyan úgy az állatorvoshoz bevezető útról 

nem lehet kifordulni a főútra, nagy a szintkülönbség az aszfalttal.  

Egyed József: Visszatérve a mezei útra, beszéltem a személlyel, aki kiásta, azt 

ígérte rendbe fogja hozni, ezt nem tette meg, holnap reggel kiküldjük a saját 

gépünket, hogy csinálja ezt meg. A másikat pedig megnézzük és valószínűleg 

teszünk oda aszfaltot.  

Bálint Attila: Amennyiben nincs több kérdés, az ülést ezennel berekesztem.      

   
 

 

 

 

  Ülésvezető elnök        Jegyző 

              Bálint Attila                         Kovács Ileana-Éva 


